
Protokół Nr XXVII/09 
z sesji Rady Gminy w Klimontowie 
odbytej w dniu 29 kwietnia 2009 r. 

 
Sesja odbyła się w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Klimontowie. 
Sesja trwała od godziny 1000 do godziny 1430. Obradom sesji przewodniczył pan radny Jan Rębacz, 
Przewodniczący Rady. 
Na sesji podjęto uchwały Nr XXVII/202/09, Nr XXVII/203/09, Nr XXVII/204/09, 
Nr XXVII/205/09, Nr XXVII/206/09, Nr XXVII/207/09, Nr XXVII/208/09, Nr XXVII/209/09, Nr 
XXVII/210/09, Nr XXVII/211/09, Nr XXVII/212/09, Nr XXVII/213/09. 
Uchwały podjęto w trybie art. 14 Ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tj. z 2001 
roku Dz. U. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) z wyjątkiem uchwały w sprawie rozpatrzenia 
sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2008 r i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Klimontów, została podjęta w trybie art. 28a ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 
W sesji uczestniczyli radni Rady Gminy Klimontów, pan Ryszard Bień - Wójt Gminy, pan Adam 
Przybylski - Zastępca Wójta, pani ElŜbieta Słowińska - Skarbnik Gminy, pani Irena Bajur - 
Sekretarz Gminy, kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, dyrektorzy szkół, radni Rady 
Powiatu Sandomierskiego, sołtysi oraz mieszkańcy gminy. 
Protokołowała Ewelina Papaj. 
Radni nieobecni: pan Kazimierz Polit, pani Anna Rębacz. 
 
Do punktu 1 porządku obrad sesji 
Witam serdecznie państwa i otwieram XXVII sesję Rady Gminy w Klimontowie. 
Szanowni Państwo z listy obecności wynika, Ŝe na sali jest obecnych 12 radnych zatem uchwały 
podejmowane przez radę będą prawomocne. 
Witam serdecznie Radę Gminy, witam wójta gminy Ryszarda Bienia, jego zastępcę, witam panią 
sekretarz, skarbnik, państwa sołtysów, ks. rektora, witam radnych powiatowych, kierowników 
jednostek organizacyjnych, dyrektorów szkół, publiczność. 
 
Do punktu 2 porządku obrad sesji 
Przewodniczący Rady przeczytał proponowany porządek obrad i zaproponował: w pkt 9 będą dwie 
uchwały, w pkt 11 będą dwie uchwały, pkt 12 Wójt wycofał i potwierdza to. 
Po przeczytaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą uwagi, wnioski, 
zapytania. Zastępca Wójta- Adam Przybylski zgłosił, aby do porządku obrad dopisać punkt zmiany 
w budŜecie, poniewaŜ Wójt podpisał preumowę dotycząca rewitalizacji Klimontowa i jest potrzeba 
dokonania zmian w budŜecie. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zaproponowane przez Zastępcę Wójta zmiany 
w porządku obrad, przypominając, Ŝe wprowadzenie odbywa się bezwzględną większością głosów. 
Za wprowadzeniem tego punktu głosowało 12 radnych. Punkt został przyjęty do porządku obrad 
i Przewodniczący Rady zaproponował aby wpisać go w miejsce skreślonego wcześniej punktu 12. 
Więcej uwag nie zgłoszono, wiec Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad po 
zmianach. Za 12, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 
 

Porządek obrad sesji 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej waŜności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
5. Ocena sprawozdania z wykonania budŜetu gminy Klimontów za 2008 r. 

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budŜetu przez Wójta Gminy, 
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b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu, 
c) sprawozdanie z wykonania planów finansowych jednostek organizacyjnych gminy: 

• Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, 
• Ośrodka Pomocy Społecznej, 
• szkół, gimnazjum i przedszkola, 
• Gminnego Ośrodka Kultury, 
• Biblioteki Publicznej, 

d) opinia Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu, 
e) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium, 
f) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
g) dyskusja, 
h) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu 
budŜetowego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usługi komunalne. 
8. Ustalenie górnej stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za usługi 

wykonywane w zakresie opróŜniania zbiorników bezodpływowych. 
9. Reasumpcja uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2009 rok. 
10. Reasumpcja uchwały w sprawie wynagradzania nauczycieli w szkołach prowadzonych 

przez gminę Klimontów. 
11. Nabycie nieruchomości gruntowych. 
12. Ustalenie przebiegu dróg gminnych. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie na 2009 r. 
14. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym. 
15. Wnioski, zapytania, informacje. 
16. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
17. Zakończenie obrad sesji. 

 
Przewodniczący Rady, - Szanowni Państwo poniewaŜ jest tu Telewizja Kielce, która zajmuje się 
tematem poszkodowanych w poŜarze pogorzelców, ja to zrobię tak, Ŝe w trakcie będziemy 
realizować porządek obrad. Wpłynęło do Rady pismo od pogorzelców, bogata dokumentacja 
medyczna z prośbą o pomoc, dlatego dobrze by było jakbyśmy dzisiaj podjęli decyzję. Są róŜne 
drogi z rezerwy decyzją Wójta, ale przy akceptacji Rady. Dlatego ja myślę, Ŝe pismo przekaŜemy 
na komisje, bo jeszcze tego nie miały, zbierzemy opinie - taka jest droga słuŜbowa. Ja wczoraj 
dostałem pismo i miałem zamiar realizować w punkcie  wnioski, zapytania informacje jak inne 
pisma. 
Zastępca Wójta, - To jest właśnie informacja  
Przewodniczący Rady, - Ja myślę, Ŝe ten punkt powinien być realizowany razem z innymi 
pismami, których jest tu duŜo do Rady Gminy. 
 
Do punktu 3 porządku obrad sesji 
Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą uwagi do protokołu spisanego z obrad poprzedniej 
XXVI sesji Rady Gminy odbytej w dniu 12 marca 2009 r. Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący 
Rady poddał protokół pod głosowanie. Za jego przyjęciem głosowało 11 radnych, wstrzymało się: 
1, głosów przeciwnych nie było. Protokół został przyjęty. 
 
Do punktu 4 porządku obrad sesji 
Interpelacje, wnioski i zapytania zgłosili w kolejności jak niŜej: 
Pani radna Edyta Michta ,- Szanowna Rado, Panie Wójcie proszę o wysypanie zatoczki grysem 
nadchodzą prace polowe oraz równiarkę na drogi do pól, między innymi droga na łąki i droga 
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w łany. 
Pan radny Zbigniew Frejlich, - Szanowna Rado, Panie Wójcie juŜ po uchwaleniu budŜetu proszę 
o przeznaczenie paru złotych na równiarkę. Dalej pogwarancyjna naprawa drogi Szymanowice 
Górne. 
U pana Zielińskiego z Byszówki 1 lampa potrzebna. 
Pan radny Piotr Lipiec, - Szanowna Rado, Panie Wójcie proszę o montaŜ kilku sztuk lamp 
i przystanek autobusowy w Pokrzywiance i w pozostałych wioskach w moim okręgu. 
Przewodniczący Rady, - W tej szkole zlikwidowanej w Olbierzowicach, trzeba te obiekty 
doprowadzić do porządku jest kościół w pobliŜu jakoś to musi wyglądać. 
W tym momencie na obrady sesji przybyła Telewizja Kielce. 
Przewodniczący Rady odczytał pismo od Pani Jaworskiej i oddał głos Panu Wójtowi Gminy. 
Pan Wójt Ryszard Bień, - Dzień dobry Państwu. JeŜeli ktoś jest zainteresowany to widzi i zna 
sytuację na dzień dzisiejszy. My jako Urząd Gminy pomogliśmy w ten sposób, Ŝe doprowadziliśmy 
energię do tego budynku w związku z tym, Ŝe tam było rozebrane bo zagraŜało bezpieczeństwu. 
Ośrodek Pomocy Społecznej, za co serdecznie dziękuję, zakupił odzieŜ i środki czystości na kwotę 
450,00 zł, GKRPA teŜ zakupiła środki czystości na kwotę 636,00 zł. Z tego co wszyscy wiemy ks. 
proboszcz teŜ zbierał tacę. Znam sytuację i postanowiłem ze swojej strony pomóc, wystosowałem 
pisma do ponad 100 wójtów, burmistrzów całego województwa świętokrzyskiego, napisałem 
równieŜ pismo do pani Wojewody, do Marszałka Województwa Pana Jarubasa w związku z tym, Ŝe 
te koszty będą naprawdę wysokie, w związku z tym, Ŝe tam cały dach spłonął musimy to rozebrać 
bo zagraŜa bezpieczeństwu. Bardzo bym prosił Szanowna Radę o kwotę 10 000.00 zł z rezerwy 
budŜetowej, uwaŜam, ze to będzie celowa pomoc. Na pewno nie załatwi wszystkich spraw, ale duŜo 
pomoŜemy. 
Przewodniczący Rady, - Czy ktoś chce zabrać głos z radnych. Nie ma uwag. Więc ja chciałem 
zapytać Panie Wójcie czy to ma być gotówka, czy faktury? 
Pan Wójt Ryszard Bień, - Ja powiedziałem od razu tym paniom, Ŝe złotówki do ręki nie dostaną, 
wszystko będzie pod kontrolą dlatego, Ŝe to są pieniądze podatników. NajwaŜniejsze jest Ŝeby 
zrobić dach, rozmawiałem z panem, który zadeklarował się Ŝe pomoŜe, oczywiście zleciłem Panu 
Andrzejowi Wojtyniakowi Ŝeby znalazł dostawcę drzewa na dach, Ŝebyśmy mieli porównanie 
uwaŜam, ze gdzieś w kwocie 25 000.00 zł zamknie się sam remont dachu. Wiemy w jakim stanie 
ten dom jest na dzień dzisiejszy, na pewno proszę mi wierzyć ja będę pilnował, pieniądze nie pójdą 
na lewo tylko będzie kaŜdy grosz rozliczony. Dziękuje. 
Przewodniczący Rady, - Poddam pod akceptację Rady propozycję Wójta. Proszę Państwa kto jest 
za takim rozwiązaniem? Za: 12. 
Pan Wójt Ryszard Bień, - Dziękuje serdecznie Szanownej Radzie. 
Przewodniczący Rady, - Póki pogoda jest, bo zanim oddamy pismo na komisje do zaopiniowania, 
gdyby przyszły deszcze to by wszystko zamokło. 
 
Do punktu 5 porządku obrad sesji 
Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdania z wykonania budŜetu za 2008 r. 
Wójta Gminy. 

a) Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Klimontów za 2008 r. przedstawił Zastępca 
Wójta Adam Przybylski. 
Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, sprawozdanie opisowe z wykonania budŜetu myślę, 
Ŝe kaŜdy z Państwa dostał więc nie ma tu konieczności przedstawiania go dokładnie. Ja 
postaram się tylko zasygnalizować tym z państwa co nie mieli tego sprawozdania a mogą 
mieć do niego dostęp poniewaŜ jest na stronie BIP Urzędu Gminy. Z najwaŜniejszych rzeczy 
ze sprawozdania opisowego za 2008 r. Szanowna Rada zaakceptowała na sesji z 19 marca 
2008 r. budŜet, który po stronie dochodów miał 19 817 112.00 zł i po stronie wydatków 
20 561 299.00 zł. W trakcie roku dokonaliśmy 7 zmian poprzez uchwałę Rady o po tych 
zmianach budŜet po stronie dochodów zamknął się po stronie dochodów 19 691 472 zł i po 
stronie wydatków 18 685 655 zł. JeŜeli chodzi o stronę dochodowa nasz budŜet w głównej 
mierze opiera się na subwencjach oświatowej: ogólnej i wyrównawczej. Dochody własne 
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nasze to opłat z podatków mamy w kwocie 3 312 648.84 zł. BudŜet po stronie dochodów 
został wykonany w 97.41% w związku z tym, Ŝe podatek dochodowy w zeszłym roku 
mieliśmy dosyć dobry, oby ten rok był podobny. Trzeba przyznać, Ŝe przez to, Ŝe 
zrezygnowaliśmy z pełnego podatku rolnego, skutki obniŜenia tego podatku dotyczące 
gminy to 1 314 340 zł, pozostałe ulgi jakie udzieliliśmy dały nam kwotę, która równieŜ nie 
wpłynie do naszego budŜetu 298 133.00 zł. JeŜeli chodzi o wydatki główne wydatki gminy 
Klimontów to rolnictwo, które daje 409 801.00 zł, drogownictwo na, które wydaliśmy w 
ubiegłym roku 1 374 921.00 zł, administracja kosztowała nas 2 914 049.00 zł, straŜe 
poŜarne 185 362.00 zł, oświata 6 641 489.00 zł przy subwencji 5 804 014.00 zł, opieka 
społeczna wydaliśmy na nią 4 111 660.00 zł przy przychodach na opiekę społeczną 3 839 
819,00 zł, gospodarka komunalna 1 070 000.00 zł, kultura 456 000.00, sport 157 315.00 zł. 
Wydatki bieŜące: 16 007 027.00, w tym wynagrodzenia 6 780 291.00, wydatki majątkowe 
gminy to 1 570 003.72. ZadłuŜenie gminy na 31.12.2008 r. wyniosło 3 350 000.00 zł. 
W ciągu roku budŜetowego spłaciliśmy kredytu na kwotę 1 972 750.12 zł. BudŜet liczbowo 
wyglądał w ten sposób, no trzeba przyznać, ze nie udało nam się zrobić jednej powaŜnej 
inwestycji jaką jest boisko Orlik, poniewaŜ nie wyrobiliśmy się w terminie. W tym roku 
mam nadzieję, Ŝe będzie inwestycja zrealizowana. Nie dostaliśmy niestety nie z naszej winy 
nie mogliśmy podjąć takich działań jak wodociągowanie wsi, poniewaŜ Ŝaden z funduszy 
unijnych w ubiegłym roku nie został uruchomiony nie mogliśmy z tych pieniędzy korzystać. 
W tym roku juŜ Pan Wójt podpisał preumowę dotycząca wodociągu Pęchów i rewitalizacji 
Klimontowa tak więc myślę, Ŝe ten rok będziemy mieli z pieniędzmi unijnymi. W ubiegłym 
roku udało nam się pozyskać 300 000 zł na drogi popowodziowe w tym roku równieŜ juŜ 
mamy taka kwotę mam nadzieję, Ŝe będzie ona większa. Szanowni Państwo budŜet nasz jest 
budŜetem trudnym, poniewaŜ jesteśmy gmina nie za bogatą, nie mamy Ŝadnych zakładów 
przemysłowych. Myślę, Ŝe  ten budŜet został zrealizowany jak najlepiej Pan Wójt starał się 
jak mógł zresztą to widać wszędzie dopilnowuje własnym okiem, nawet złotówka nie 
zostaje źle wydana. W związku z tym oceniając ten budŜet myślę, Ŝe Szanowna Rada 
przychyli się do prośby i udzieli absolutorium Wójtowi Gminy o co bardzo serdecznie 
proszę. Dziękuję. 

b) Pan radny Piotr Lipiec Zastępca Przewodniczącego Rady przeczytał uchwałę Nr 27/2009 
VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 8 kwietnia 
2009 r. w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budŜetu Gminy Klimontów za 2008 
r. Opinia jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

c) Przewodniczący Rady, - Proszę Państwa przejdziemy do realizacji sprawozdań z 
wykonania planów finansowych jednostek organizacyjnych gminy. Były one realizowane na 
komisjach. Czy ktoś z Państwa ma jakieś uwagi do tych sprawozdań. Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie sprawozdania z poszczególnych jednostek 
organizacyjnych gminy w kolejności jak niŜej: 
− Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, za przyjęciem sprawozdania 

głosowało 13 radnych, głosów przeciwnych ani wstrzymujących się nie było. 
− Ośrodka Pomocy Społecznej, za: 12 głosów przeciwnych ani wstrzymujących się nie 

było. 
− Szkół, gimnazjum i przedszkola, za: 12 radnych głosów przeciwnych ani 

wstrzymujących się nie było. 
− Gminnego Ośrodka Kultury, za: 12 radnych głosów przeciwnych ani wstrzymujących 

się nie było. 
− Biblioteki Publicznej, za: 12 radnych głosów przeciwnych ani wstrzymujących się nie 

było. 
d) Pan radny Józef Mazur Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał opinię Komisji 

Rewizyjnej o wykonaniu budŜetu za 2008 r. Opinia ta jest załącznikiem do niniejszego 
protokołu. 

e) Pan radny Józef Mazur Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał uchwałę Komisji 
Rewizyjnej z dnia 16 kwietnia 2009 r w sprawie wniosku o udzielnie absolutorium Wójtowi 
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Gminy Klimontów za 2008 r. Uchwała jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 
f) Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w 

sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej. Jest ona załącznikiem do protokołu. 
g) Przewodniczący Rady otworzył dyskusję zaznaczając, Ŝe dyskusje juŜ były prowadzone na 

Komisjach. Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady, - Proszę Państwa wpłynęło do mnie i do przewodniczących Komisji 
pismo od radnego Polita z uwagami dotyczącymi sprawozdania z wykonania budŜetu, ja juŜ 
odpowiedziałem na to pismo nie będę czytał. Komisje miały to pismo ustosunkowały się i 
nie uwzględniły tych zarzutów. 

h) Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe uchwałę w sprawie absolutorium podejmuje się 
bezwzględna większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu 
Rady. Bezwzględna większość wynosi 8 głosów. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie 
Wójtowi absolutorium z tytułu wykonania budŜetu gminy za 2008 r. 
Za: 13 radnych głosów przeciwnych ani wstrzymujących się nie było. Wniosek został 
przyjęty jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z 
wykonania budŜetu gminy za 2008 r i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Klimontów i 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. Za: 13, głosów przeciwnych ani wstrzymujących 
się nie było. 
Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/202/09 w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania 
budŜetu gminy za 2008 r i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Klimontów. Uchwała 
jest załącznikiem do protokołu. 
Przewodniczący Rady pogratulował Wójtowi Gminy udzielonego absolutorium. Następnie 
udzielił głosu Panu Wójtowi Bieniowi. 
Pan Wójt Bień, - Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Pani Skarbnik, Pani Sekretarz, 
Szanowni Państwo uwaŜam, Ŝe zostałem dwa razy oceniony: raz przez społeczeństwo przez 
referendum, które się nie pomyślnie zakończyło dla tych, którzy go zorganizowali, drugi raz 
w dniu dzisiejszym za co dziękuje. UwaŜam Szanowna Rado, Ŝe mój czas który poświęcam 
dla gminy nie idzie na darmo. Wnioski, które zostały złoŜone zostaną zrealizowane. Została 
podpisana preumowa na rewitalizacje Klimontowa, jak równieŜ na budowę wodociągu w 
Pęchowie. Myślę, Ŝe w takim zespole pracując pracuje się dobrze. MoŜemy być dumni, my 
jako Rada, jako Wójt przy pomocy Pani Skarbnik udało nam się jak Państwo słyszeli zejść z 
zadłuŜenia na 3 350 000.00 zł. RównieŜ dzięki temu, Ŝe nie została podjęta Ŝadna poŜyczka, 
staraliśmy się wszystko robić za nasze środki, pozyskiwać z zewnątrz. Myślę, Ŝe w tym roku 
będzie więcej inwestycji, aby nasza kadencja zakończyła się w takim składzie jak jesteśmy, 
aby społeczeństwo mieszkańcy gminy Klimontów powiedzieli, Ŝe właśnie ta Rada ten Wójt, 
Sekretarz, Skarbnik, tego serdecznie Ŝyczę. Dziękuję wszystkim, którzy docenili mój wkład, 
sołtysom za współpracę, dyrektorom szkół. Te dwa lata na pewno pokarzą, Ŝe jesteśmy 
zgrana grupą. Jeszcze raz serdecznie dziękuje wszystkim tym, których nie wymieniłem. 

 
Do punktu 6 porządku obrad sesji 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie określenia stawek dotacji 
przedmiotowej dla zakładu budŜetowego stwierdził, Ŝe kierownik ZGKiM był na Komisjach i 
wyjaśniał następnie poddał uchwałę  pod głosowanie. Za: 13. Uchwała został podjęta jednogłośnie. 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XXVII/203/09. 
 
Do punktu 7 porządku obrad sesji 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usługi 
komunalne. Poinformował, Ŝe równieŜ kierownik ZGKiM Pan Andrzej Wojtyniak był obecny na 
Komisjach i tłumaczył. 
Przewodniczący zapytał czy są uwagi. 
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Pani Sekretarz wyjaśniła, - Proszę Państwa skreślamy te 7 a zostawiamy sam VAT. 
Pan radny Ferens, - Ja jestem zaskoczony tym VAT-em dowiedziałem się w tej chwili, to daje 
moŜliwość przypisania co do niektórych prac 22 % VAT przez co wzrośnie wartość usługi. 
Pan radny Mazur, - Ja Tomek nie zrozumiałem o co ci chodzi o 15%, przecieŜ tu do kaŜdego 
sprzętu są dopisane a nie 15% VAT. 
Pan radny Ferens, - O to chodzi , Ŝe teraz będziemy głosować plus VAT a nie 7% VAT. 
Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - plus VAT. 
Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - Stawki VAT są odgórnie przez Ministra Finansów ustalane czy 
7%, czy 22% to i tak będziemy musieli takie pobierać jakie za dane usługi obowiązują. VAT-u nie 
zmienimy. 
Pani Sekretarz, - Rzeczywiście projekty były przeanalizowane z księgową ZGKiM i stwierdziła, 
Ŝe będzie miała zawiązane ręce, bo VAT narzuca ustawa o podatku od towarów i usług. 
Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu kierownikowi ZGKiM Panu Andrzejowi 
Wojtyniakowi. 
Proszę Państwa, usługi komunalne to są usługi komunalne jeśli przyjdzie klient i będzie chciał 
sobie wykopać szambo to jest usługa komunalną, jeśli będzie chciał zniwelować sobie podwórko 
nie mamy prawa tego zrobić. 
Pan radny Ferens, - Rozumiem, Ŝe usługi zlecone przez Urząd Gminy nie będą wykonywane. 
Przewodniczący Rady, - Proszę Państwa czytałem uchwałę i proszę o głosowanie. Za: 13, głosów 
przeciwnych ani wstrzymujących się nie było. 
Uchwała Nr XXVII/205/09 została podjęta jednogłośnie. Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 
 
Do punktu 8 porządku obrad sesji 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwał w sprawie górnej stawki opłaty ponoszonej przez 
właścicieli nieruchomości za usługi wykonywane w zakresie opróŜniania zbiorników 
bezodpływowych. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos. Proszę Pan Mazur. 
Pan radny Mazur, - Myśmy stwierdzili na Komisji z pomocą Pani Sekretarz, Ŝe uchylamy 
uchwałę poprzednia z 5 września 2005 r., musi być taki zapis w §2. 
Przewodniczący Rady, - To zastosujmy taki zapis. 
Następnie Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. Za: 13. Uchwała Nr 
XXVII/204/09 została podjęta jednogłośnie. Jest ona załącznikiem do protokołu. 
 
Do punktu 9 porządku obrad sesji 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe nadzór ma zawsze jakiś wytyk i kazali  pozmieniać. 
Następnie przeczytał projekt uchwały  reasumpcja uchwały w sprawie Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2009 r. 
Następnie spytał czy ktoś ma uwagi. Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący  poddał projekt uchwały 
pod głosowanie. Za: 13. 
Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/206/09 jednogłośnie. Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 
W tym miejscu Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy. 
 
Do punktu 10 porządku obrad sesji 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe w tym punkcie będą 2 uchwały, poniewaŜ był wytyk Wojewody. 
W tym miejscu głos zabrał Pan Wójt zgłaszając wniosek, Ŝe  w pkt. 3 §4 jest zmiana, prosi 
o wprowadzenie zapisu do 30% dodatku motywacyjnego dla dyrektorów szkół. 
Do tej pory było do 10 %. Za zwiększeniem dodatku idą lepsze wyniki w pracy większa 
motywacja, chcę docenić wszystkich dyrektorów szkół. 
Przewodniczący Rady, - To jest wniosek zgłoszony dzisiaj, proszę o dopisanie tej zmiany. Później 
będziemy głosować. 
Następnie Przewodniczący poprosił o odczytanie Pana radnego Piotra Lipca uchwały w sprawie 
ustalania kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli ze środków specjalnego funduszu 
nagród stanowiących co najmniej 1 % planowanych rocznych wynagrodzeń osobowych. 
Po wysłuchaniu uchwały Przewodniczący powiedział, Ŝe jest opinia do tej uchwały Związku 
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Nauczycielstwa Polskiego i następnie ją odczytał. Opinia ta jest załącznikiem do protokołu. 
Przewodniczący Rady, - Czy macie Państwo uwagi to tej uchwały. Uwag nie zgłoszono. Zatem 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. Za: 9, przeciw: 0, wstrzymało się: 1. 
Uchwała Nr XXVII/207/09 została podjęta. Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 
Przewodniczący Rady, - Przechodzimy do następnej uchwały do tej co wynika z opinii nadzoru 
Wojewody. Następnie udzielił głosu Pani Sekretarz. 
Pani Sekretarz, - Proszę Państwa zdaniem Wojewody Świętokrzyskiego naleŜy wydzielić 
z uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli do odrębnej uchwały fundusz nagród. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr 
XXV/184/09. Wyjaśniając, Ŝe trzeba w pkt 3 pod punkt b zmienić to co Wójt proponował czyli do 
30% dodatku motywacyjnego. 
Czy po wyjaśnieniu macie Państwo uwagi?. Uwag nie zgłoszono. Zatem Przewodniczący poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. Za: 10, głosów przeciwnych ani wstrząsających się nie było. 
Uchwała Nr XXVII/208/09 została podjęta. Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 
 
Do punktu 11 porządku obrad sesji 
Przewodniczący Rady oddał głos Panu Przybylskiemu, Zastępcy Wójta. 
Pan Przybylski, - Panie Przewodniczący, Szanowna Rado ta uchwała dotyczy wykupu działki 
w Byszowie, poniewaŜ według projektu wodociągu w Byszowie w tym miejscu jest zaplanowana 
przepompownia, w związku z tym jest konieczność wykupienia tej działki. 
Druga sprawa to jest działka, która chcemy kupić od ks. proboszcza  w tamtym miejscu tez znajduje 
się przepompownia Ŝeby to była nasza własność. 
Przewodniczący Rady, - Były te sprawy na Komisjach analizowane. 
Przewodniczący odczytał projekt pierwszej uchwały w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej 
od Parafii Rzymsko- Katolickiej w Klimontowie. 
Następnie Przewodniczący poprosił, aby Komisje się na ten temat wypowiedziały. 
Pan radny Józef Mazur, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, - Komisja wypowiedziała się 
pozytywnie z tym, Ŝe od Pana Judy za drogo. 
Pan radny Piotr Lipiec, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, - Komisja proponuje, aby 
od Parafii zakupić za kwotę 1000 zł. 
Pan Przybylski, - Obie te kwoty zostały wynegocjowane, bo Pan Juda chciał na początku 4000 zł. 
Przewodniczący Rady, - Po negocjacjach tak się umówiono, wiec kto jest za podjęciem uchwały. 
Za: 10 głosów przeciwnych ani wstrzymujących się nie było. Rada podjęła uchwałę Nr 
XXVII/209/09 w sprawie nabycia nieruchomości od Parafii Rzymsko- Katolickiej. Uchwała jest 
załącznikiem do protokołu. 
Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej 
od Pana Judy i poddał pod głosowanie. Za: 10. Uchwała Nr XXVII/210/09 została podjęta. Jest 
załącznikiem do protokołu. 
 
Do punktu 12 porządku obrad sesji 
Przewodniczący wyjaśnił, Ŝe tu teŜ będą dwie uchwały. Między czasie były wnioski Komisji aby 
dalej nadawać numery dróg na terenie całej gminy. Tu nie są jeszcze wszystkie drogi, tam jeszcze 
brakuje. Trzeba dalej pracować Ŝeby wszystkie drogi miały numery. Następnie Przewodniczący 
przeczytał projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXV/191/09. 
Poinformował, Ŝe do tych uchwał jest opinia Starostwa Powiatowego. Opinia jest załącznikiem do 
protokołu. Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Za: 12, głosów 
przeciwnych ani wstrzymujących się nie było. Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/211/09 w sprawie 
zmian w uchwale Nr XXV/191/09. Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt drugiej uchwał w sprawie ustalenia przebiegu istniejących 
dróg gminnych na terenie Gminy Klimontów. Mówiąc, Ŝe na Komisjach tego nie było. Myślę, Ŝe 
Pan Wójt w tej sprawie wyjaśni. 
Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - Panie Przewodniczący, Szanowna Rado ta uchwała, która teraz 
podejmujemy jest drugą częścią uchwały z 2005 r, poniewaŜ podjęliśmy uchwałę, która mówi 
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o zaliczeniu dróg kategorii dróg gminnych a musimy teraz podjąć uchwałę, która mówi jaki jest 
przebieg tych dróg. Ta uchwała jest wynikiem równieŜ tego, Ŝe moglibyśmy stracić „schetynówkę” 
bo droga na Zyznowie została nazwana tak przez nas zwyczajowo a niestety nie ma tego 
w Urzędzie Wojewódzkim. Następnie juŜ kilkanaście następnych dróg będziemy mieli okazję 
wprowadzić, będziemy prosić Szanowna Radę aby najpierw zostały zaliczone do kategorii dróg 
gminnych a później dostały swój przebieg. Wynika to z tego, Ŝe przy drogach popowodziowych 
nikt nie zwracał uwagi na numery dróg. JuŜ przy pieniądzach z Regionalnego Programu 
Operacyjnego i innych dotyczących juŜ pieniędzy unijnych te Ŝądania są kategoryczne  musi być 
numer drogi, przebieg i kategoria. 
Pan radny Mazur, - Ja uwaŜam Panie Wójcie, Ŝe pracownicy nie dopracowali tego załącznika bo 
tu jest droga Konary i jest napisana, Ŝe jest ślepa, wątpię w to, bo później będziemy mieć problemy 
jak to wyjdzie. 
Pan Przybylski, - Wyjdzie na pewno bo to jest początek naszej działalności jeśli chodzi o środki 
unijne nie moŜemy sobie pozwolić na to Ŝebyśmy nie mieli tego. 
Pan radny Mazur, - Ja bym proponował Panie Wójcie ten zapis ślepa skreślić bo ta droga nie jest 
ślepa ja znam swoje drogi. 
Przewodniczący Rady, - Kto jest za podjęciem uchwały? Za: 13. Rada podjęła uchwałę Nr 
XXVII/212/09 w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych na terenie Gminy 
Klimontów. Uchwała jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 
 
Do punktu 13 porządku obrad sesji 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe Rada dostała materiały dzisiaj i poprosił Panią Skarbnik 
o wyjaśnienie. 
Pani Skarbnik, - Tu są wprowadzone dwa zadania rewitalizacja Klimontowa i odnowa wsi 
Nawodzice. W związku z tym, Ŝe te zadania są finansowane częściowo  ze środków UE. 
Zwiększamy dochody na kwotę 1 069 912.00 zł. Równocześnie zwiększamy wydatki planowana 
realizacja Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich odnowa wsi Nawodzice środki UE 500 000.00 
zł i wkład własny 100 000.00 zł. Planowana rewitalizacja Klimontowa udział środków UE 
490 000.00 zł własnych 330 000.00 zł. Łącznie na ten program jest 820 000.00 zł. Jeszcze 
zwiększamy plan na odbudowę drogi popowodziowej Kępie Byszów i kwotę 20 000.00 zł. 
Wprowadzamy kwotę dotacji podmiotowej dla Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Konary, która będzie 
na prowadzenia przedszkola. Równocześnie zmniejszamy wydatki na Przedszkole w Klimontowie 
na zakup Ŝywności 15 000.00 zł. Jesteśmy po sprawozdaniu za I kwartał i tyle zmian jest 
proponowane. 
Przewodniczący Rady przeczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2009 r. 
i następnie poddał go pod głosowanie. Za: 12, głosów przeciwnych nie było. Uchwała Nr 
XXVII/213/09 została podjęta jednogłośnie. Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 
 
Do punktu 14 porządku obrad sesji 
Sprawozdanie z działalności w okresie między sesyjnym złoŜył Pan Wójt Ryszard Bień. 
Szanowna Rado, Szanowni Państwo spraw jest bardzo duŜo, ale dzisiaj jest dla mnie dzień 
uroczysty za co serdecznie dziękuję.  
Jak Państwo wiecie odbyły się przetargi jeŜeli chodzi o drogę Borek Klimontowski-Kępie-Byszów, 
jest to kwota spora 225 703.66 zł. Drugim przetargiem to była droga Byszówka-Rogacz tamta droga 
codziennie przejeŜdŜa bus, który zabiera dzieci niepełnosprawne. Znamy opinię dzieci, kierowców 
rodziców tamtędy się juŜ nie da przejechać. Drogę trzeba zrobić połączyć  Rogacz z drogą 
wojewódzką. Piękna będzie droga o szerokości 4 m, kwota to 155 487.00 zł. Realizujemy zadanie 
droga Zyznów-Julianów droga o długości 2310m i szerokość 4m tzw. „schetynówki”. Ostatnio tam 
byliśmy z Panem Przewodniczącym i juŜ tam jest wyrównane takŜe będzie to jeden z najdłuŜszych 
odcinków. Skorzystaliśmy z moŜliwości Ŝeby wybrać jak najdłuŜszy odcinek drogi. Koszt to 
561 689.22 zł z tego połowa to środki nasze. Myślę, Ŝe te wnioski, które będą składane we wrześniu 
to Rada będzie miała twardy orzech do zgryzienia. ZłoŜymy kilka wniosków Ŝeby zdecydować, 
które drogi będziemy robić w następnym roku. Jak Państwo widzą juŜ weszliśmy z inwestycjami na 
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drogę wojewódzką od mostu do skrzyŜowania na dworzec PKS , jest wymiana chodnika, drogi. Na 
następnej sesji wyświetlę wszystko, Ŝeby było wiadomo, Ŝe nic z palca nie wysysam o czym mówię 
wszystko jest prawdziwe. Będzie sporo chodników przy drodze krajowej  w Pęchowie, Grabinie, 
Byszówce , Klimontowie, takŜe nasza gmina będzie troszkę inaczej wyglądać. JeŜeli chodzi o 
sprawę z oświetleniem dalej nie podpisałem dalej umowy. Zakład Energetyczny zwrócił się z 
pismem zwracając się o spotkanie w tym temacie. Byłem na prezentacji w Tarnobrzegu poniewaŜ 
otrzymałem zaproszenie od burmistrza i prezydenta miasta i pozwolę sobie tego pana, który 
prowadził spotkanie  zaprosić na spotkanie Wójtów, Burmistrzów, które mamy 7 maja w Korytnicy, 
aby w punkcie gdzie będzie mowa o oświetleniu zabrał głos. Myślę, Ŝe z tego skorzystają inne 
gminy, które borykają się z tym samym problemem. W związku z tym, Ŝe był złoŜony wniosek na 
odnowę wsi Nawodzice chcielibyśmy Ŝeby to zadanie weszło dlatego Ŝe to jest duŜa wieś, piękny 
teren mieszkańcy będą zadowoleni jak powstanie świetlica. JeŜeli chodzi o Górki to chcemy plac 
podzielić na działki budowlane, będzie tych działeczek 26 to będą szeregówki. UwaŜam, Ŝe jest 
jedyna okazja Ŝeby to wykorzystać. Po sprzedaŜy tych działek moŜemy uzyskać jakieś środki 
finansowe. Piękne osiedle tam powstanie myślę, Ŝe Rada zaakceptuje. 
Proszę Państwa pracy jest bardzo duŜo wniosków poskładanych teŜ wiele mam cały segregator, oby 
te wnioski wszystkie przeszły, to gmina Klimontów będzie pięknie wyglądać. Dziękuje bardzo. 
 
Do punktu 15 porządku obrad sesji 
Wnioski, zapytania informacje wnieśli w kolejności jak niŜej: 
Pani radna Ewa Gajewska, - Bardzo proszę pamiętać o oświetleniu, 3 lampy: Dorosińska, 
Chochół, Sajda. 
Pan Henryk Kozioł sołtys Śniekóz, - Panie Wójcie proszę o pogłębienie poszerzenie ujęcia 
wodnego oraz jego ogrodzenie. Pogłębienie i poszerzenie ujęcia wodnego jest wskazane, gdyŜ w 
okresie suszy następuje niedobór wody w ujęciu tak jak było w ubiegłym roku, gdzie rolnicy 
musieli zaopatrywać się w wodę w innych sołectwach. 
Pan Zając sołtys Ossolina, - W imieniu mieszkańców Ossolina proszę o kapitalny remont ujęcia 
wodnego. 
Pani Kilian sołtys Płaczkowic, - W imieniu mieszkańców P. Jaśkiewiczów są topieni jak są opady 
jest tam zamulony staw. Nie ma rowu pogłębionego ani stawu. Proszę jeszcze o utwardzenie drogi 
cztery zestawy materiału do drogi na Sandomierz w kierunku lasu nie moŜna przejechać . 
Pani Mikus sołtys Górek, - Oberwana skarpa wąwóz pomiędzy P. Dorosińskim a Wyrzykowskim. 
Pani Nowakowska sołtys Adamczowic, - Proszę o wysypanie kamienia na plac a my sobie sami 
rozwieziemy. 
Pan Ura sołtys Węgrc, - Pierwsza rzecz to ujęcie bardzo potrzebne bo jest sytuacja taka ze na 
dzień dzisiejszy bobry przyblokowały wodę. Idzie wiosna naleŜało by zrobić zjazd dla tych 
mieszkańców co jada od strony Nasławic bo jest urwisko. Z P. śubrem załatwić sprawę bo oddał 
działkę 8 arów, to ujęcie jest bardzo potrzebne a z tej zakupionej działki moŜna by ewentualnie 
zasilać tak jak kiedyś było mówione lub tam zrobić nowe ujęcie. W tej sprawie teŜ mam zamiar 
umówić się z Panem Wójtem bo to nie moŜna tak traktować obywatela , który w bardzo uczynny 
sposób kiedy jeszcze urzędował P. Nowakowski. Sprawa następna droga Węgrce Byszów ja ta 
sprawę wielokrotnie podnosiłem za  urzędowania P. Przybylskiego i były takie moŜliwości 
nawiązania współpracy z Wójtem Garnuszkiem o dokonanie wspólnej inwestycji tam jest do 
poprawienia droga na odcinku ok. 1000 m zresztą Pan Wójt był ze mną na tym odcinku robił 
zdjęcia i przekonał się jakie tam są trudności z dojazdem. Następna rzecz  nie powiedziałem jeszcze 
jaka sprawa istnieje przy rzece zaczyna zarastać wierzbą, trzeba będzie jak kiedyś to wykonywały 
spółki wodne oczyścić koryto rzeki. Przy burzach mogą robić się zalewiska wodne i zagraŜać 
mostowi. Dobrze by było jak by sam Pan Wójt to zobaczył. Chciałem się równieŜ dowiedzieć co 
w najbliŜszym czasie proponuje Pan Wójt dla Węgrc na tle drogownictwa. Ulepszyć ta drogę 
w kierunku Osucha. Drogi wymagają drobnych napraw. Dziękuje. 
Pan Borycki sołtys wsi Konary-Kolonia, - Ja bym prosił przynajmniej 4 zestawy kamienia 
w kierunku P. Stawiarza i P. Jaśkiewicza. 
 



Protokół Nr XXVII/09 z sesji Rady Gminy w Klimontowie odbytej w dniu 29 kwietnia 2009 r. 

10 

Pan Chmielowiec sołtys Kroblic, - Ja tam składałem wniosek Panie wójcie chodzi o drogę 
popowodziową jest nie dokończona, strasznie się kurzy z tego piachu nie da się tam mieszkać. Pod 
P. Dąbkiem jest głęboki rów i przydała by się tam jakaś barierka, bo jest na samym łuku drogi. 
Pan Dywan sołtys Pęchowa, - Panie Wójcie 1 przystanek i 3 lampy miałem obiecane. Na 
przyszłość proszę pomyśleć tez o wybudowaniu remizy. 
Pan Skurski sołtys Klimontowa, - Ujęcie wody do celów gospodarczych na Tenczynopolu 
okazuje się paradoksalnie, Ŝe jest za duŜo wody. Sprawa ul. Partyzantów w Klimontowie jest duŜo 
koszów 110 jak są rozprowadzane w jakim tempie? 
Pan radny Cukrowski, - Panie Przewodniczący, Szanowna Rado drogę Kolonii Nasławice nie 
udało nam się skończyć. Coraz gorzej jest z polna droga z Krobielic do Ossolina. 
Pan radny Mazur, - Wykopać rów koło P. Bis. Druga sprawa to usuwanie drzew teraz trzeba pisać 
wniosek do powiatu jak chce się usunąć przyjeŜdŜają i sprawdzają czy nie ma gniazd ptaków. Jeśli 
chodzi o tą drogę Panie Wójcie w kierunku P. Stawiarza i Jaśkiewiczów to jest ta droga jak się 
jedzie na Domoradzice tam trzeba by rumoszu wysypać nie tłucznia, tam sołtys jest zorientowany. 
Dziękuje. 
Pan radny Lipiec, - Jeszcze jeden temat Panie Wójcie o chodzi o P. Słowików i Sajdów rów jest 
zasypany woda stoi jest nie odprowadzona i w suterenach i kotłowni jest pełno wody. Proszę Ŝeby 
prace były dokończone po Ŝniwach. 
Przewodniczący Rady, - W Olbierzowicach jeśli chodzi o drogi w kierunku P. Sołtys w kierunku 
ujęcia wodnego jest bardzo źle teraz po zimie jak wyschło trzeba poprawić te drogi. I jeszcze o 
szkołę w Olbierzowicach bo to jest majątek gminy. 
 
Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do przedstawienia informacji. 

a) Pismo z Instytutu Pamięci Narodowej, które nas zachęca do zmiany nazwy ulicy 
B. Jasieńskiego. Zrobił się duŜy ruch, ja sięgałem po materiały od dyrektorów szkół pytałem 
czy w szkołach się uczy, okazało się, Ŝe tak. Bruno Jasieński to jest syn lekarza Zysmana, 
który z historii opowieści leczył ta biedniejszą część społeczeństwa. Była Proszę Państwa 
telewizja, prasa chcieli abyśmy podjęli decyzję my się tak bardzo nie spieszyliśmy bo skoro 
szkoła jest nazwana jego imieniem to stwierdziliśmy, Ŝe trzeba zebrać więcej informacji na 
ten temat. Między czasie przyszło pismo, które informuje nas o pomyłce pracowników 
anuluje to pismo pierwsze. Przewodniczący odczytał treść pisma. Kopia pisma jest 
załącznikiem do protokołu. 

b) Pismo z Parafii: Klimontów, Goźlice, Olbierzowice i od ks. Zasady. 
Są cztery pisma, na Komisjach było jedno pismo od ks. Nowaka z Klimontowa bo później 
wpłynęły inne. Myśmy w budŜecie zabezpieczyli 100 000.00 zł, ale teraz to juŜ jest sprawa 
Wójta i Rady Ŝeby to jakoś… 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał treść pism od ks. proboszczów poszczególnych 
parafii i od ks. Zasady. Ksera pism są załącznikiem do protokołu. 

c) Pismo od Przewodniczącego Rady i Wójta Gminy Dwikozy w sprawie pomocy finansowej 
przy budowie pomnika Zawiszy Czarnego. Pismo przekaŜe na Komisję. 

d) Mieszkańcy budynku przy ul. Osieckiej w Klimontowie zwracają się z prośba do Rady 
Gminy i Wójta Gminy o wykupienie tych mieszkań. Jest juŜ odpowiedź do nich, Ŝe 
rzeczoznawca majątkowy nie opracował jeszcze operatów szacunkowych wartości lokali 
a tym samym lokale w chwili obecnej nie mogą być zbyte. 

e) Pismo odnośnie usunięcia z placu szkolnego placu zabaw, aby go przenieść w inne miejsce 
a ten plac ogrodzić. Ja myślę, Ŝe Wójt podjął odpowiednie kroki. To nie nasza wina tam jest 
szkoła my jej przecieŜ nie przeniesiemy sanepid zaleca, aby w obrębie szkoły były place 
rekreacyjne. Tam na placu koło Przedszkola jest duŜo akcesoriów do zabawy i widzę, Ŝe 
cieszą się powodzeniem. Moje zdanie jako radnego jest takie, myśmy zastali sytuację jaka 
juŜ była. Myślę, Ŝe Pan Wójt w tej sprawie zabierze głos. 
Pan Wójt Ryszard Bień, - Szanowna Rado Dyrektor Przedszkola złoŜyła wniosek, ten plac 
się nie nadaje bo to jest bardzo nasłonecznione miejsce jest zresztą nowa uchwała w tej 
sprawie. Myślę, Ŝe Szanowna Rada podejmie mądrą decyzję. 
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f) Pismo radnego P. Polita odnośnie uwag dotyczących sprawozdania z wykonania budŜetu za 
2008 r. ja pisemnie mu odpowiadałem nie ma go nie będę czytał. Do wiadomości dostali 
Przewodniczący Komisji (wszystkich). 

g) Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe WSA w Kielcach oddalił skargę Pana B. 
Mrozowskiego na uchwałę powołującą P. Przybylskiego na kierownika USC. 
Druga odrzucona skarga to P. Józefy Rozmysłowskiej dotyczącej ogrodzenia na posesji P. 
Mazura. 
Następna sprawa to WSA w Kielcach odrzucił skargę Pana. B. Mrozowskiego na 
bezczynność Rady Gminy w przedmiocie nie kontrolowania działalności Wójta Gminy. 
Dalej WSA odrzucił skargę Pana. B. Mrozowskiego na bezczynność Wójta Gminy 
w przedmiocie dowoŜenia dzieci do szkół. 
W tej chwili poszła skarga Pana Mrozowskiego na uchwałę z 03.09.2008 r na 
wynagrodzenie Wójta. 
Następnie Przewodniczący odczytał pismo z Prokuratury Rejonowej w sprawie umorzenia 
śledztwa w części dotyczącej: 
− poświadczenia nieprawdy w dokumentach sporządzonych przy pozyskiwaniu 

i wykorzystaniu dotacji celowej BudŜetu Państwa w kwocie ok. 100 000.00 zł 
odbudowę dróg gminnych w miejscowości Górki i Szymanowice Górne, 

− oszustw przy świadczeniu usług transportowych związanych z przewozem młodzieŜy 
szkolnej do szkół połoŜonych na terenie Gminy Klimontów w latach 2003-2007, 

− poświadczenia nieprawdy w fakturach wystawionych przez Urząd Gminy 
w Klimontowie z tytułu realizacji prac remontowo-budowlanych oraz prac 
projektowych przez Zakład Remontowo-Budowlany Henryka Kobrynia ze Staszowa. 

Przewodniczący Rady, - Proszę Państwa czy ktoś by chciał jeszcze zabrać głos? 
Pan radny Mazur, - Ja bym chciał odczytać Panu Mrozowskiemu wywołał sam temat, moŜe lepiej 
Ŝe go nie ma gdzieś wyszedł, moŜe czas leczy rany. 
 
Do punktu 16 porządku obrad sesji 
Odpowiedzi na wnioski i zapytania udzielił Pan Wójt Ryszard Bień. 
Pan Wójt Ryszard Bień,- Odnośnie rowu co mówił Pan Lipiec i Pani sołtys z Płaczkowic wiemy o 
co chodzi jeśli woda przybędzie do stawu a staw jest przepełniony gdzieś ta woda musi płynąć. 
JeŜeli ten rów został zasypany ja Pana Kaniewskiego poprosiłem Ŝeby przywiózł mapkę we wtorek 
sprawdzimy czy  tam rzeczywiście był rów. Zrobimy tak jak w Szymanowicach jeŜeli ktoś zasypie 
a udowodnimy to będzie musiał ten człowiek na własny koszt odświeŜyć nałoŜymy karę w celu 
przymuszenia 10 000,00 zł , jeŜeli będzie rów odświeŜony to wtedy odstąpimy od wymierzenia 
kary.  
Powiem Panu Skurskiemu, Ŝe poziom wody się podniósł na Tenczynopolu. JeŜeli chodzi o grunty 
na Tenczynopolu Pan, który jest teraz właścicielem tej posesji zaczął te grunty zasypywać a tam 
były stawy, więc kaŜdy samochód ziemi, gruzu powoduje to, Ŝe ta woda musi się wydostać. 
Natomiast ten Pan Nowak zaczął ta ziemię wysypywać na drogę wojewódzką policja juŜ go 
poszukiwała były skargi. Wpłynęło pismo do Przewodniczącego teŜ wpłynie informujące o tym Ŝe: 
ze względu na ciągle podnoszący się poziom wody w zbiorniku wodnym znajdującym się na 
Tenczynopolu proszę o niezwłoczne dokonanie odwodnienia, poniewaŜ woda wydobywająca się z 
tego zbiornika utrudnia wykonywanie prac rekultywacyjnych na terenie jego działki. Poprosimy 
kogoś z Rady Ŝeby pojechali do tego Pana i sprawdzili co tam się dzieje czy miał na to pozwolenie. 
Napisaliśmy pismo odnośnie co Pan Skurski mówił ujęcia do celów gospodarczych do właściciela 
tych gruntów czyli Zarządu Wędkarskiego w Tarnobrzegu, musimy pomóc Ŝeby to ujęcie powstało 
bo gospodarzy jest duŜo. 
JeŜeli chodzi o drogi, o rzekę zarośnięta co mówił Pan sołtys Ura to priorytetem są drogi, jest grupa 
interwencyjna, którą kierujemy, ale nie mamy jej przecieŜ całkiem za darmo więc chcemy Ŝeby ją 
wykorzystać  do waŜniejszych zadań niŜ czyszczenie rzeki. Oczywiście zajmiemy się tematem 
zwrócimy się do Zarządu Melioracji. Jeśli chodzi o drogi to będziemy sukcesywnie poprawiać. JuŜ 
zakupiliśmy tego materiału trochę. Niektóre drogi są takie, Ŝe samochód tzw. patelnia nie wjedzie. 
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Tam juŜ było dowoŜone w niektórych miejscach mam na myśli Konary-Kolonie dziękuje tym co 
pomagali ten gruz rozsypać. 
Panie Józefie wiemy jakie płaci się kary za ścięcie drzewa bez pozwolenia. Był taki przypadek 
u nas w gminie, Ŝe człowiek, który ścinał drzewo uszkodził linię energetyczną i zapłaciłby kare ok. 
50 000.00 zł, na szczęście dało się tej kary uniknąć. Kosztuje to tylko tyle, Ŝe wystarczy przyjechać 
napisać podanie z Urzędu jedzie pracownik i stwierdza, Ŝe taka sytuacja jest konieczna i wydajemy 
takie zezwolenia. Oczywiście nie dotyczy to okresu lęgowego, kiedy nie moŜna ścinać drzew. 
Na dzień dzisiejszy dzięki Pani Sekretarz chcemy wdroŜyć sprawy dotyczące zajmowania się 
tematem śmieci przez pracownika, który będzie za to odpowiadał. Będziemy sukcesywnie kosze 
wdraŜać juŜ są zakupione. Głównie na razie tam gdzie wieś jest wodociągowana poniewaŜ będzie 
łatwiej ZGKiM zbierać naleŜności. TakŜe Panie Sołtysie słuszna uwaga. 
Jeśli chodzi o przystanki co prosił sołtys Pęchowa Pan Dywan teŜ będziemy kupować kilka w tym 
roku, tam w Goźlicach co był rozbity przystanek. W Krobielicach jeśli chodzi o drogę 
popowodziową tych dróg jest sporo, w miarę moŜliwości będziemy to poprawiać. Bariera u Pana 
Dywana, kiedyś pojedziemy z Panem Wojtyniakiem i tak jest załoŜona w Byszowie. 
Na dzień dzisiejszy mamy problem z Panem Gawrysiem wpłynęło pismo jeśli chodzi o drogę Pani 
Panie Krasowskiej. Ostatnio był przypadek taki, Ŝe Pani ta dostała wylewu i nie mogło do niej 
pogotowie dojechać i o te 70 m co jest o nich wojna nie mogli przejechać i musieli prosić straŜaków 
o pomoc. Te doły myśmy zasypali, ale na rano juŜ były odkopane. Sprawa jest w sądzie, myślę, Ŝe 
ten problem się rozwiąŜe. 
Jeszcze chciałem poinformować P. Dyrektorów szkół, Ŝe moŜna skorzystać z programu monitoring 
w szkołach. Wniosek moŜna złoŜyć do 30 kwietnia a my złoŜymy do 20 maja do Kuratorium 
Oświaty. Myślę, Ŝe szkoła Podstawowa, która w tamtym roku nie skorzystała moŜe taki wniosek 
złoŜyć. Mam jeszcze prośbę do Pani Dyrektor Kordyki bo otrzymaliśmy pismo od Studenckiej 
Agencji Fotograficznej z Lublina. Potrzebują transportu z Lublina tam i z powrotem jest u nas bus, 
więc ich przywiezie, rowerów, wyŜywienie. W zamian będą promować naszą gminę. 
Dalej pomiary na okna są zrobione w świetlicach jest to kwota 211 467.00. to jest dowód na to, Ŝe 
zastaliśmy spuściznę. W miarę moŜliwości musimy te okna wymieniać. Jeśli ktoś ma jakieś uwagi 
to proszę pytać Dziękuje bardzo. 
Pan Ura sołtys Węgrc, - Zgadzam się, Ŝe to będą duŜe koszty dlatego proszę przyjechać. 
Pan Wójt Ryszard Bień, - Dobrze ja przyjadę wezmę sobie kogoś z Rady. 
Po odpowiedziach Pan Wójta Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe 30 kwietnia upływa termin 
składania oświadczeń majątkowych.  
Przewodniczący Rady,- Proszę Państwa jeszcze głos zabierze Pan Stanisław Bajur radny 
powiatowy. 
Pan Bajur, - Szanowna Rado, Szanowni Państwo ja chciałem pogratulować Panu Wójtowi 
absolutorium. W tym roku zostanie podpisana umowa na budowę hali sportowej w Klimontowie, 
będzie rozpoczęta w tym roku. Druga informacja to taka, Ŝe poprawi się sytuacja jeśli chodzi 
o drogi. Dziękuję. 
 
Do punktu 17 porządku obrad sesji 
Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji, stwierdził, Ŝe Rada zrealizowała wszystkie 
punkty porządku obrad, złoŜył Ŝyczenia imieninowe Markowi, Marii oraz Jerzemu, a następnie 
ogłosił jej zamknięcie. Na tym obrady zakończono i podpisano. 

Protokołowała:  Przewodniczył: 
Ewelina Papaj  Jan Rębacz 

 


